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Városunk idei költségvetéséről

Szűk és veszélyes 
ösvényre kényszerítve

A közeli napokban fogadta el 
Budakeszi Önkormányzata a 
város költségvetését.

Frakciónk már 2008. nyár 
végén megkezdte a költségvetés 
elkészítéséhez szükséges adatok, 
információk beszerzését, és kon
zultációkat folytattunk szakértők
kel. Már akkor világossá vált, hogy 
az ország felelőtlen kormányzás
ból eredő, egyre romló gazdasági 
mutatóinak következményei váro
sunkat sem kerülik el. És akkor 
még nem is sejtettük, hogy ráa
dásként közeleg egy nemzetközi 
pénzügyi-gazdasági válság...

Az Országgyűlés által több
szöri nekifutásra elfogadott költ
ségvetés ismeretében tudtuk 
folytatni a helyi költségvetés ter
vezését. A megismert tényadatok 
siralmasak voltak! Néhány példát 
kiragadva: a személyi jövedelem
adókból államilag visszautalt 
összeg 43 millió forinttal volt 
kevesebb, mint tavaly, az intéz
ményeink fenntartásához szüksé
ges állami normatív támogatások 
reálértékben csökkentek, miköz
ben a közüzemi díjak (víz, gáz, 
elektromos áram) nagymértékű 
növekedésére semmiféle kompen
zációt nem kaptunk, ezeket mind 
a városunknak kell valahogy „kiiz
zadni”.

A költségvetés készítésénél 
legfőbb célunk az volt, hogy az 

alapvető, kötelező önkormányza
ti feladatok finanszírozása bizto
sított legyen. További célként 
határoztuk meg. hogy ne kerüljön 
veszélybe az eddig is önként fel
vállalt, nem kötelező feladatok 
pénzügyi fedezetének biztosítá
sa. (Ilyen például a Nagy Sándor 
József Gimnázium, vagy a Czövek 
Erna Zeneiskola fenntartása). 
Mindezeket úgynevezett „0-ás” 
költségvetéssel, azaz tisztán a 
bevételeinkből, vagyonfelélés nél
kül.

Az ezen felüli kiadásaink 
fedezetére javasoltuk egy kb. 100 
millió forintos tartalékalap képzé
sét, amelyből a beérkező források 
függvényében lehet finanszírozni 
előre tervezhető (mint pl. városi 
rendezvények), és előre nem ter
vezhető (mint pl. a beharango
zott ÁFA emelés) költségeket. 
Minderre azért van szükség, mert 
- az Önkormányzat könyvvizsgá
lójának szavaival élve - az egyet
len biztos az idei évben a bizonyta
lanság. ..

Nem csak a bizonytalanság, 
de a kevésbé tehetős lakosság 
gyorsuló ellehetetlenedése is 
egyre nyilvánvalóbb. A segélyek, 
támogatások iránti igények nap- 
ról-napra szaporodnak, a szociá
lis problémák növekedése mellett 
nem mehettünk el szótlanul. 
Javaslatunkra ezért az 

Önkormányzat a szociális keretet 
10 százalékot meghaladó mérték
ben megemelte, ezen felül külön 
keretet hozott létre a közcélú 
munka-programban foglalkozta
tottak bérezésére.

Idén önkormányzati fejleszté
seket kizárólag pályázati források 
felhasználásával tudunk indítani, 
amennyiben biztosítható rá az 
önrész. Az ilyen lehetőségeket 
egyenként kell megvizsgálni és 
mérlegelni. Ugyanakkor küszöbön 
állnak nagyberuházások. Ilyen pél
dául a Városközpont-rehabilitáció 
(sokak „IVS”-ként ismerik), amely
hez a 200 milliós önrész biztosí
tása rengeteg bizonytalanságot 
hordoz magában. De említhetnénk 
az új szennyvíztisztító telep, és 
az ehhez kapcsolódó csatorna
rendszer megépítésének terveit 
is, amihez az egymilliárdos önrész 
biztosítása csak nagyrészt külső 
források bevonásával lehetséges, 
ami - bár tárgyalások már régóta 
folynak - ma még szintén a 
bizonytalanság ködébe vész. 
Szeretnénk ezen a téren is sikere
ket felmutatni, de nem minden 
áron!

A költségvetés egyensúlyban 
tartása érdekében a képviselő
testületben felmerült különféle új 
adónemek bevezetése. Frakciónk 
- annak tudatában, hogy a lakos
ság sem terhelhető tovább - igye

kezett önmérsékletet tanúsítani. 
A tervezett telekadó bevezetése 
esetén sem támogatjuk például a 
belterületi, de építési engedély 
kiadására alkalmatlan, ill. 
közművesítetlen ingatlanok (mint 
pl. a kárpótlási földek) megadóz
tatását.

Végezetül itt is meg kell emlí
tenünk a Nagyszénászugi 
Víziközmű Társulat ügyét, amely 
a város gazdálkodása alatt időzí
tett bombaként ketyeg! Évek óta 
nem tudja elérni azönkormányzat, 
hogy a Társulat teljesítse vállalt 
kötelezettségeit, és hitelt érdem
lően számot adjon gazdálkodásá
ról. A készfizető kezességünkből 
adódóan az utolsó években „még 
csak” tízmilliós nagyságrendben 
emelt le a város számlájáról fede
zetet a bank. De ha a szakértői 
vélemény által prognosztizált 
százmilliós nagyságrendű fizetési 
kötelezettség a következő évben 
beáll, az az Önkormányzat gaz
dálkodásában csődhelyzetet is 
eredményezhet! Ezért ezúton is 
figyelmeztetjük a képviselő-tes
tület civil és független képviselőit 
arra, hogy döntéseikkel - melye
kért felelősséggel tartoznak - ne a 
Társulat, hanem a város érdekeit 
képviseljék!

Budakeszi Önkormányzatának
FIDESZ-KDNP frakciója

Közgyűlést tartott a Budakeszi Városi
Tisztelt Budakeszi lakosok!

Budakeszi Önkormányzat támo
gatásával a Budakeszi Városi 
Polgárőrség a Rendőrséggel és 
más civilszervezetekkel együtt
működve 2005 óta tevékenykedik 
városunk biztonságosabbá tétele 
érdekében. Jelen vagyunk a köz
területeken, társadalmi és városi 
rendezvényeken. Eredményeinkről 
a sajtón keresztül, illetve szóban 
is, időnként tájékoztatjuk váro
sunk lakóit.

Az idei tervünkben többek 
között az alábbi feladatokat sze
retnénk megvalósítani:

fokozottabb jelenlét 
Budakeszi közigazgatási határain 
belül. Mivel az úthálózat a külte
rületeken gyenge minőségű, sze
retnénk egy olcsó, üzemképes 
terepjárót beszerezni, mert a 
jelenlegi - műszakilagjó állapotú 
- OPEL ASTRA típusú gépko
csink nem alkalmas erre a fel
adatra.

- az iskolák és játszóterek 
környékén sűrítjük a közterületi 
szolgálatainkat.

- a Szomszédok Egymásért 
(SZEM) országos mozgalmat a 
lakosság szélesebb körével kíván
juk megismertetni.

- folytatjuk a bűnmegelőzési 
programok szervezését az oktatá
si intézményekben és kibővítjük 
más érdeklődők, szervezetek, klu
bok részére is.

Kérjük városunk lakóit, akik 
egyetértenek célkitűzéseinkkel, és 
szabadidővel is rendelkeznek, 
csatlakozzanak hozzánk, vagy 
lehetőségeik szerint anyagilag 
segítsék szervezetünket!

Javaslataikkal, észrevételeikkel, 
kérdéseikkel, szíveskedjenek meg
keresni bennünket a fenti címen 
vagy az alábbi telefonszámokon:

06-30-9494-260
Karvaly Nándor elnök,

Polgárőrség
06 20 9654 654 

Érdi Tamás elnökhelyettes, 
06 30 505 4541 

Farkas Dániel alelnök.

Anyagi támogatásokat a 
Biatorbágy és Vidéke 
Takarékszövetkezet 

Budakeszi kirendeltségénél 
vezetett 

64500010-13500490 
számlánkon köszönettel 

fogadjuk.

Következő lapszámunkban 
részletesen foglalkozunk a közbiz
tonság ügyével.


